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ZÁPIS 
z 24. zasedání zastupitelstva obce  

ze dne 5. dubna 2017 s tímto programem: 

 

1. Schválení účetní závěrky obce sestavené k 31.12.2016 

2. Výsledek hospodaření a schválení účetní závěrky příspěvkové organizace ZŠ a MŠ 

Velké Svatoňovice za rok 2016 

3. Majetkové záležitosti  

4. Změna územního plánu č. 2 

5. Různé 

 

 

 

Účast:  9 členů zastupitelstva dle prezenční listiny – Bc. Petr Martinec, Ing. 

Libor Kneifel, Dušan Frýba, Ludmila Špetlová, David Šrůtek, Radek 

Posdiena, Bc. Aleš Vlček, Ing. Zdeněk Štěpán, Jan Špetla   

Omluveni:   ---- 

Zapisovatel:  Jitka Palachová 

Ověřovatelé zápisu:    D.Šrůtek, J.Špetla      

Úprava usnesení:  R. Posdiena, D.Frýba 

Pro: 9   Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 1. Schválení účetní závěrky obce sestavené k 31.12.2016 

Zastupitelstvo bylo seznámeno s účetní závěrkou obce sestavenou k 31.12.2016  -  složenou 

z Rozvahy, Výkazu zisku a ztrát, Přílohy a Inventarizační zprávy. Hospodaření obce bylo 

zkontrolováno auditem z KHK dne 20.4.2017 a  30.4.2017 bez zjištěných závad. Výsledek 

hospodaření obce a závěrečný účet obce bude předložen ke schválení na příštím 

zastupitelstvu. 

 

Usn. č. 1  

Zastupitelstvo obce schvaluje účetní závěrku obce Velké Svatoňovice sestavenou ke dni 

31.12. 2016. 

 

Hlasování: 

Pro:  9  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

2. Výsledek hospodaření a schválení účetní závěrky ZŠ a MŠ k 31.12.2016 

Byla přednesena zpráva o hospodaření ZŠ a MŠ Velké Svatoňovice se zlepšeným 

výsledkem ve výši 100 693,95 Kč. Tento výsledek bude dle předloženého návrhu 

organizace přidělen do rezervního fondu. 

 

Usn. č. 2 

Zastupitelstvo obce schvaluje účetní závěrku příspěvkové organizace Základní škola a 

Mateřská škola, Velké Svatoňovice sestavenou ke dni 31.12. 2016. 

Hlasování: 

Pro:   9 Proti: 0  Zdržel se: 0 
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Usn. č. 3  

Zastupitelstvo obce schvaluje zlepšený hospodářský výsledek příspěvkové organizace 

Základní škola a Mateřská škola, Velké Svatoňovice a přidělení výsledku ve výši 

100 693,95 Kč do rezervního fondu, dle předloženého návrhu organizace.  

Hlasování: 

Pro:  9  Proti: 0  Zdržel se: 0 

  

  

 

3. Majetkové záležitosti 

a) Prodej pozemku pod garáží 

- zastupitelstvem byla projednána žádost o odkoupení pozemku  p.č. 626 v k.ú. Velké 

Svatoňovice o výměře 21 m
2
 pod stavbou garáže Jana Petráše. Prodej navržen za cenu 70 

Kč/m
2
, tj. celkem 1 470 Kč, kupující souhlasí.  

 

Usn. č. 4                                                                                                                               

Zastupitelstvo obce schvaluje prodej pozemku p.č. 626 v k.ú. Velké Svatoňovice o výměře   

21m
2
 pod stavbou soukromé garáže stávajícímu nájemci pozemku panu Jaroslavu Petrášovi 

za cenu 1.470 Kč (70 Kč/m
2
) a pověřuje starostu obce uzavřením kupní smlouvy. 

Hlasování: 

Pro:   9 Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

b) Věcné břemeno a právo stavby  na p. 1764/3, 1764/6 a 2004/1 v k.ú. Velké Svatoňovice 

firmě ČEZ Distribuce, a.s. související s výstavbou kanalizace. 

 

Usn. č. 5 

Zastupitelstvo obce schvaluje návrh smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene 

a právu provést stavbu mezi obcí Velké Svatoňovice a společností ČEZ Distribuce, a.s. a 

pověřuje starostu obce uzavřít tuto smlouvu.  

Hlasování: 

Pro:   9 Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

c) Hřbitov Markoušovice – darování větší části hřbitova od římskokatolické farnosti Úpice 

dle dohody v minulých letech z důvodu údržby hřbitova.  

 

Usn. č. 6 

Zastupitelstvo obce schvaluje darovací smlouvu mezi římskokatolickou farností Úpice jako 

darující a obcí Velké Svatoňovice jako obdarovaný na pozemek v k.ú. Markoušovice č.p. 

1135 ost. plocha – hřbitov o výměře 1361 m
2 

,
 
který  vznikl na základě GP č. 201-189/2016 

oddělením od st. p. č. 13 v k.ú. Markoušovice a pověřuje starostu podpisem, smlouvy.   

Hlasování: 

Pro:   9 Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

d) Výsledek VŘ na stavbu kanalizace včetně nové ČOV v jižní části obce – seznámení 

s firmou s nejnižší nabídkou za 34 982 326 Kč bez DPH. BAK stavební společnost, a.s.. 

Výběrové řízení zajišťuje firma VIS a po dodržení všech zákonných lhůt pro odvolání apod. 

bude v zastupitelstvu projednáváno odsouhlasení výsledku výběrového řízení a pověření 

starosty k uzavření smlouvy o dílo. Zatím se nikdo z dalších firem neodvolal.  
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Usn. č. 7 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí výsledek výběrového řízení na dodavatele stavby 

„výstavba nové ČOV a kanalizace ve spodní části obce“. Nejnižší nabídku na provedení 

stavby podala firma BAK stavební společnost, a.s.. 

Hlasování: 

Pro:  9  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

e) Odkupy pozemků komunikace - z důvodu nápravy nesrovnalostí u obecních komunikací 

po digitalizaci pozemků, některé cesty jsou vyježděné nebo i vyasfaltované jinak, než je 

vlastnictví pozemků, jedná se o nápravu stavu do souladu s katastrem nemovitostí, který 

v k.ú. Velké Svatoňovice provedl v roce 2016 digitalizaci a mj. cesty zaměřil samostatně 

novými čísly pozemků. Lze tak realizovat odkoupení bez nutnosti objednání a úhrady nových 

geometrických plánů na oddělování pozemků.  Nově bude stanovena cena za odkup pozemků 

ve výši 50 Kč/m
2
, původních 20 Kč již bylo velmi málo a pro majitele pozemků je v dnešní 

době neakceptovatelné.  

První nápravy cest jsou cesta na Končiny od železničního přejezdu, dále Karbanka a od křížku 

cesta ke Kvíčale.  Všechna následující 4 usnesení jsou k této problematice:  

 

Usn. č. 8 

Zastupitelstvo obce schvaluje nákup pozemků od pí. Kunové Jany, bytem Velké 

Svatoňovice 328 - jedná se o pozemky p.č.  403/2 o výměře 518 m
2
 a p.č. 340/5 o výměře 36 

m
2
, oba zapsány na LV č.11 pro k.ú. Velké Svatoňovice, vedené jako ostatní komunikace, 

ostatní plocha za dohodnutou cenu 27.700 Kč (50 Kč/m
2
) a pověřuje starostu uzavřením 

kupní smlouvy.   

Hlasování: 

Pro:   9 Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

Usn. č. 9 

Zastupitelstvo obce schvaluje nákup pozemků od p. Kuťáka Jaroslava, bytem Batňovice 

228 – jedná se o pozemky p.č. 1827/9 o výměře 1 229 m
2
 vedenou jako ostatní komunikace, 

ostatní plocha, a p.č. 301/7 o výměře 190 m
2
 vedenou jako orná půda, oba zapsány na LV č. 

349 pro k.ú. Velké Svatoňovice za dohodnutou cenu 70.950 Kč (50 Kč/m
2
) a pověřuje 

starostu uzavřením kupní smlouvy. 

Hlasování: 

Pro:   9 Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

Usn. č. 10 

Zastupitelstvo obce schvaluje nákup pozemků od pí. Marelové Zdeňky, bytem Velké 

Svatoňovice 50 – jedná se o pozemky  p.č. 418/6 o výměře 30 m
2
 vedený jako orná půda, p.č. 

1860/12 o výměře 284 m
2
 vedený jako ostatní komunikace, ostatní plocha a p.č. 429 o výměře 

404 m
2 

vedený jako lesní pozemek, vše zapsáno na LV č. 105 pro k.ú Velké Svatoňovice za 

dohodnutou cenu 35.900 Kč (50 Kč/m
2
)  a pověřuje starostu uzavřením kupní smlouvy. 

Hlasování: 

Pro:   9 Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

Usn. č. 11 

Zastupitelstvo obce schvaluje záměr směny pozemků mezi obcí Velké Svatoňovice a 

Zemědělským družstvem Velké Svatoňovice, jedná se o pozemky: p.č. 364 o výměře 

1.654 m2 vedený jako orná půda a zapsaný na LV č. 10001 pro k.ú Velké Svatoňovice, za 



4/5 

 

pozemky 625/2 o výměře 60 m
2
, 369/2 o výměře 198 m2 – oba oddělené GP č. 806-290/2016, 

340/3 o výměře 372 m2, 340/6 o výměře 552 m
2
, 1835/1 o výměře 240 m

2
, 1835/2 o výměře 

179 m
2
, 1860/16 o výměře 29 m

2
 a 1860/7 o výměře 77 m

2
, všechny pozemky vedené jako 

ostatní plocha, ostatní komunikace a zapsané na LV č. 630 pro k.ú Velké Svatoňovice  

a ukládá starostovi zveřejnit tento záměr. 

Hlasování: 

Pro: 9 Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

4.   Změna územního plánu č. 2 – připravovaná změna územního plánu projednávaná 

v loňském roce, nutno čekat dle schvalovacích lhůt (cca do půl roku bude změněno), nutno 

stanovit zástupce k tvorbě změny ÚP – navržen starosta.  

  

Usn. č. 12 

Zastupitelstvo obce schvaluje Zprávu o uplatňování ÚP Velké Svatoňovice včetně zadání 

změny č. 2 Územního plánu Velké Svatoňovice, které je součástí této Zprávy. 

Hlasování: 

Pro: 9 Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

Usn. č. 13 

Zastupitelstvo obce schvaluje starostu obce jako pověřeného zastupitele při spolupráci na 

tvorbě změny č. 2 ÚP. 

Hlasování: 

Pro: 9 Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

  

5. Různé 

a) Starosta informoval o podaných žádostech na dotace:  

- k vytvoření 4 odpočinkových míst u ČOV u bývalého kina, Za školou, na Bremstě, u cesty 

do Malých Svatoňovic a u kostela v Markoušovicích, celkem za cca 149 000 Kč, dotace by 

měla být 70 %; 

- dotace pro hasiče Velkých Svatoňovice i Markoušovic na úpravu hasičských zbrojnic – 

podlahy, omítky, výmalba prostor, vylepšení půdy aj., dotace také 70 %, celkem za 226980Kč 

(V Svatoňovice) a 135325Kč (Markoušovice). 

 

b) Nájemce tělocvičny a restaurace v Markoušovicích pan Tomšej požádal o rozšíření 

terasy připojené ve výšce 1. patra k zadní části budovy, realizace by představovala cca 

200 000 Kč. Starosta uvedl, že se jedná o komerční podnikatelský záměr, takže financování ze 

strany obce by bylo podmíněno spoluúčastí nájemce formou zvýšení nájemného po dobu 5 

let. Přítomnému nájemci panu Pavlu Tomšejovi navrhl navýšení měsíčně na 5 500 Kč (tj. 

měsíčně  o 3 000 Kč) po dobu 5 let od dokončení rozšíření terasy. Pan Tomšej dohodu přijal a 

souhlasil s touto částkou, která byla uvedena do zápisu. Smluvně by byla nájemní smlouva 

upravena před zahájením akce s tím, že zvýšené nájemné platí nejdříve od dokončení akce. 

 

c) Workshop na Končinách  - pořádající pan Martin Věchet 

Pan Martin Věchet oslovil starostu obce s návrhem pořádat na Končinách v srpnu t.r.  

několikadenní workshop a domluvil se na osobní prezentaci připravované akce na tomto 
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zasedání zastupitelstva obce. Přijel i se svými spolupracovníky  - organizátorkou paní Evou 

Navrátilovou, panem Tomášem Bučilem zajišťujícím pořadatelskou část workshopu, panem 

Duškem – firma Duduš zajišťujícím techniku a několika dalšími kolegy. Pan Věchet 

informoval o plánovaném charakteru workshopu komornějšího ražení, než je známý Open 

air festival v Trutnově - má být mezigeneračním připomenutím začátků festivalu v Trutnově 

u příležitosti výročí 30 let od jeho 1. oficiálního konání. Podle slov pana Věcheta nejde 

primárně o hudební akci, ale o mnohožánrové setkání -  program by představoval besedy, 

přednášky, promítání filmů, výtvarné dílny a cca od 16 hod. by probíhala vystoupení 

hudebních kapel, cca 4-5 denně, celkem asi 20 kapel. Doprovodným programem může být i 

prezentace místních spolků a činností v obci Velké Svatoňovice, příležitost nabízí i 

stánkařům – občerstvení i prodej rukodělných výrobků apod. Na workshop bývají zváni 

známé osobnosti z kultury a politiky (na své promítané prezentaci pan Věchet ukazoval 

mnohé významné návštěvníky minulých festivalů v Trutnově). Rozsah akce na Končínách 

je závislý na velikosti pozemků, které se jim podaří zajistit a předpokládá se v rozmezí od 

1 200 (event. až 1 500) při konání pouze na pozemcích pana Věcheta na Končinách do cca 3 

000 při zajištění pronájmu okolních pozemků na zajištění dostatečného zázemí pro 

parkování automobilů a stanování návštěvníků. Spolupracovníci pana Věcheta pak 

podrobně vysvětlovali, jak organizace festivalu probíhá, jak je zajištěn pořádek a ochrana 

v okolí akce, sociální zařízení, uvedení prostor po akci do původního stavu apod (vše 

zajišťují profesionální nasmlouvané firmy).  

Pan starosta konstatoval, že zjistil od majitelů dotčených pozemků, že s pronájmem na tuto 

akci nesouhlasí (ZD Velké Svatoňovice, pan Král, paní Seidelová a další). Pan Věchet 

reagoval, že bude dál o této věci s majiteli pozemků jednat, že jsou jistě nyní pod tlakem 

dezinformovanosti, mají obavy z velké akce obdobné festivalu v Trutnově a nevědí, že zde 

by se jednalo o jinou akci komornějšího charakteru. Nakonec oznámil pan Věchet i jeho 

kolegové, že i když nezískají podporu majitelů ostatních pozemků na Končinách, workshop 

se na jeho pozemcích letos konat bude.  

Přítomní občané Velkých Svatoňovic reagovali na pořádání akce v naší obci a s konkrétními 

dotazy se obraceli na pana Věcheta a jeho spolupracovníky, částečně mu vyvraceli některá 

tvrzení např. o zajištění pořádku a úklidu po akci v rozsahu celých Velkých Svatoňovic a 

nejen v bezprostředním okolí na Končinách, tvrzení o tom, že hluk se dnes již nenese do 

okolí z důvodu mnohem lepší techniky ozvučení místa (úzce směrové reprosoustavy), 

vznesli obavy o přesah akce na různé soukromé pozemky, místo prezentace by očekávali 

projednání akce s konkrétní kapacitou a tím upřesněným rozsahem workshopu na 

Končinách. 

Závěrem pan místostarosta poděkoval panu Věchetovi za prezentaci a přiblížení plánované 

akce zastupitelstvu i přítomným občanům v dostatečném časovém předstihu a navrhl uzavřít 

diskuzi, která se k tomuto tématu vytvořila. Obec nemá zákonné pravomoci, jak zásadně 

ovlivnit konání akce na soukromých pozemcích, ale bude se dalšími jednáními snažit 

maximálně předejít rizikům z předpokládané akce. Pan Věchet projedná pořádaní akce 

s majiteli okolních pozemků a seznámí vedení obce s výsledkem a dalšími kroky. 

 

Zapsala: Jitka Palachová  

 

Ověřili: David Šrůtek  

  Jan Špetla         

    

 

 

              Bc. Martinec Petr  

                                                                                                 starosta 


